
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 147 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 29. november 

2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 147:  

”Vil ministeren komme med et skøn for hvad det ville det koste, hvis al receptpligtig 

medicin til plejehjemsbeboerne var gratis for beboerne ligesom det gælder for 

indlagte på sygehusene – under hensyntagen til de tilskudsmuligheder der ligger i 

forvejen (fx kronikertilskud og helbredstillæg), en eventuelt ændring i omfanget af 

medicinspild og muligheden for at bruge de rabataftaler der gælder for 

sygehusmedicin?” 

 

Svar: 

Det kan være vanskeligt at opnå pålidelige skøn over, hvad det vil koste at indføre 

gratis receptpligtig medicin til alle plejehjemsbeboere, da det afhænger af flere 

forhold. Bl.a. må en ændring i tilskud forventes at medføre en ændret adfærd fsva. 

brugen af lægemidler. Omfang og konsekvenser af ændret adfærd vil være behæftet 

med stor usikkerhed.  

 

Det forudsætter således en større analyse at skønne over udgifter ved at indføre det 

nævnte tiltag, som ISM ikke ligger inde med. 
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